

## فتوى: مقترح إدارة الثروة

الحمد لله ربّ العالمين والصّلاة والسّلام على أشرف المرسلين سيّدنا محمّد وعلى آله وصحبه أجمعين.

أمّا بعد،

راجعت هيئة الرقابة الشرعية في بنك نزوى المقترح المقدم من قسم الأفراد و قسم تمويل الشركات حول برنامج إدارة الثروات للزبائن ذوي الخصوصية.

تعتبر إدارة الثروات للزبائن ذوي الخصوصية مستوى متقدما في الخدمات المقدمة لفئة خاصة من عملاء البنك (أصحاب الثروات)، حيث يود بنك نزوى أن يقدم لهم خدمات استشارية مالية وخدمات في مجال الاستثمار، وتقديم امتيازات للزبائن الذين تأهلوا وفق المعايير المحددة من قبل البنك، ولذا سيتم تقديم الخدمات التالية لعملاء هذه الفئة :

- 1) حساب التوفير مع مزايا خاصة.
- 2) حساب استثمار المضاربة مع مزايا خاصة.
- 3) بطاقة السحب وبطاقة الحسم مع مزايا خاصة.
  - 4) خطوط اتصال خاصة.
- 5) صفحة خاصة لهؤلاء العملاء في صفحة بنك نزوى على الشبكة العالمية (الانترنت).

قررت لجنة الرقابة الشرعية ببنك نزوى أن مقترح منتج إدارة الثروة متوافق مع الأحكام الشرعية والقواعد التي أقرتها اللجنة الشرعية للبنك، ومع معايير المحاسبة والمراجعة للمؤسسات المالية الإسلامية (الآيوفي)، لا سيما المعيار رقم (28) في الخدمات البنكية، والمعيار رقم الشرعي رقم (1) في المتاجرة في العملات، والمعيار رقم (2) في البطاقات البنكية، والمعيار رقم (13) في المضاربة ، والمعيار المحاسبي رقم (1) في العرض والإفصاح العام، والمعايير الشرعية والمحاسبية المتعلقة بذات الموضوع ، وهو متوافق مع القوانين السارية والمعمول بها في سلطنة عمان مثل الإطار التنظيمي للمصارف الإسلامية الذي تم إصداره من قبل البنك المركزي العماني.



وتوصي هيئة الرقابة الشرعيّة بتقوى الله وإخلاص النيّة في السرّ والعَلن، وإصلاح العَمل لما فيه الخير، والله الموفّق؛ والله أعلم.

الشيخ عبدالستار أبوغدة رئيس هيئة الرقابة الشرعية

الشيخ إبراهيم ناصر الصوافي عضو هيئة الرقابة الشرعية 3'ill-hinz

الشيخ محمد بن راشد الغاربي عضو هيئة الرقابة الشرعية

مسقط، الخميس، 29 من ربيع الأول 1438هـ، الموافق له 2016/12/29م.



## Fatwa: Wealth Management Proposition

Sharia Supervisory Board at Bank Nizwa reviewed the Wealth Management Proposition for Bank's clients (Retail & Wholesale Banking) and its proposal comprehensively.

Wealth management is a high-level professional banking services that Bank Nizwa would like to offer which combines mainly the financial and investment advice, as well as other privileges to clients which are eligible as per the criteria set-out by the Bank.

The following services will be offered to Wealth Management Clients;

- 1) Mudaraba Savings Account with special privileges.
- 2) Mudaraba investment Account with special privileges.
- 3) Debit and Credit Cards with special privileges.
- 4) Dedicated Call Center Lines.
- 5) Dedicated Webpage in Bank Nizwa website.

Sharia Supervisory Board confirms and declares that the Retail Wealth Management Proposition is in compliance with Sharia principles and rules as issued by the Sharia Supervisory Board of the bank and by Auditing and Accounting Organization for Islamic Financial institutions (AAOIFI), specifically Sharia standard number (28) on Banking Services, Sharia standard number (01) on Trading in Currencies, Sharia standard number (02) on Bank Cards, Sharia standard number (13) on Mudaraba, and Accounting Standard number (01) on General Disclosure, and other related Sharia and Accounting standards, and with applicable regulations in the Sultanate of Oman such as that the Islamic Banking Regulatory Framework (IBRF) issued by the Central Bank of Oman (CBO).

Sharia Supervisory Board recommends obedience to Allah, and sincere intentions in privacy and public, and adhere to best practices to the good of society; and Allah is All-knowledgeable.

Sheikh Dr. Abdul-Sattar Abou-Ghuddah Chairman of Sharia Supervisory Board

Sheikh Dr. Muhammad Bin Rashed Al-Gharbi Member of Sharia Supervisory Board Sheikh Ibrahim Bin Naser Al-Sawwafi Member of Sharia Supervisory Board

Muscat, 29<sup>th</sup> of Rabi' al-Awwal, 1438H; equivalent to 29<sup>th</sup> December, 2016.

Page 1 of 1